
Schůzka třídních důvěrníků ZŠ Zeiberlichova 
 

06.02.2025 od 16:30 v přísálí KD Soběšice 
 
Přítomni:  Lenka Kuti (1.A.), Tomáš Kašpárek (1.B.), Lenka Lerchová (2.B.), Marie 
Vyskočilová (3.A.), Tomáš Lerch (5.), Martin Glogar (místostarosta MČ Brno-sever pro 
školství), rodiče žáků ZŠ. 
 
Příští schůzka třídních důvěrníků proběhne první čtvrtek v březnu, tj. 06.03.2025 od 16:30 v 
přísálí KD Soběšice. Na tuto schůzku zveme všechny rodiče žáků i zaměstnance ZŠ 
Zeiberlichova  - primárním tématem bude diskuze o představách budoucího zaměření a 
fungování školy jako podklady pro konkurzní komisi pro výběr nového ředitele/ředitelky 
školy. 
 
1. Přes pozvání zaměstananců školy dle tématů k diskuzi  (paní Wessels - Erasmus, paní 
Kunovjánková - školní psycholožka, paní Faltýnková - vedoucí jídelny, vedení školy) nebyl 
žádný zástupce školy přítomen. Paní ředitelka poslala své vyjádření k plánovaným bodům 
schůzky, které je přílohou tohoto zápisu. 
 
2. Pan Kašpárek jako předseda školské rady ZŠ Zeiberlichova obdržel žádost MMB o 
nominaci člena školské rady zvoleného za rodiče jako člena konkurzní komise pro volbu 
nového ředitele/ředitelky pro ZŠ Zeiberlichova. Tuto nominaci přijal a zúčastní se tak jako 
jeden z členů komise konkurzního řízení. Dalšími členy komise jsou mimo jiné zástupce 
zaměstnanců školy, zástupce MČ Brno-sever, zástupce magistrátu města Brna, zástupce 
Jihomoravského kraje a zástupce České školní inspekce. Předpokládá se vyhlášení 
konkurzu na konci února 2025. S ohledem na přítomnost zástupců rodičů v konkurzní komisi 
je aktuálně žádoucí realizovat diskuzi mezi všemi zůčastěnými ohledně představ o 
budoucím směřování školy a jejím rozvoji, jejíž výstupy budou využity při konkurzním řízení. 
Různá témata byla probírána i na této schůzce, viz bod 4. 
 
3. Stav řešení školního psychologa - podle aktuálních informací od pana místostarosty 
Glogara byla účelová dotace pro financování školního psychologa na ZŠ Zeiberlichova 
domluveno již během listopadu 2024, ale až 10.01.2025 poslala škola potřebnou žádost o 
tuto dotaci (dle informací od paní Kunovjánkové z třídních schůzek dne 15.01.2025). 
17.01.2025 proběhla na městské části úprava rozpočtu školy, která nyní čeká na schválení 
rady a zastupitelstva MČ, které bude 05.03.2025. Poté budou peníze zaslány škole. 
 
4. Proběhla diskuze ohledně dlouhodobé strategie školy. Primárním motivem byly aktuálně 
předpokládané změny ve školském zákoně, kdy pokud je v obci více než jedna základní 
škola, měla by být nově pro alespoň 200 žáků. Stejný princip by platil i pro školy mateřské. 
Jedná se aktuálně o návrh na úrovni ministerstva s cílem zvýšit efektivitu fungování aktuálně 
existujících malých základních a mateřských škol. Předpokládaný termín realizace, pokud k 
němu dojde, je aktuálně rok 2029. Pro Soběšice to znamená několik možností, které jsou 
aktuálně rozpracovávány na straně zřizovatele, tedy městské části: 
 

- Sloučení základní školy a mateřské školy pod jeden subjekt (aktuálně ZŠ cca 150 
žáků, MŠ cca 125 žáků). 

- Sloučení více/všech mateřských škol v MČ Brno-sever pod jeden subjekt. 



- Sloučení ZŠ s jinou ZŠ, např. ZŠ Blažkova. 
- Realizace takových opatření, aby bylo možné navýšit počet žáků nad 200 (stavební, 

organizační a případné další změny pro 2 třídy v každém ročníku). 
 

Je také možné, že bude snížen limit počtu žáků pod aktuálních 150, takže by se ZŠ 
netýkalo. Dále se diskutovalo o potřebě otevřenosti školy a potenciálu jejího fungování v 
kontextu různých komunit v Soběšicích. 
 
5. Vedení školní družiny informuje, že nebude nutné původně uvažované vystřídání dětí na 
kroužcích ŠD z důvodu velkého zájmu na začátku školního roku. Jedná se primárně o 
kroužek Šikovné ručičky, aktuální děti budou doplněni zapsanými náhradníky, rodičům se 
paní družinářka ozve individuálně. 
 

 
 
Body k řešení na další schůzce důvěrníků: 
 
Následující body nebyly z důvodu nepřítomnosti odpovědných pracovníků školy dořešeny, k 
některým byly doplněny nové informace: 
 
1. Na třídních schůzkách bylo v některých třídách vedením školy oznámeno plánované 
zakoupení tácků do školní jídelny. Rádi bychom požádali o vyjádření, v čem vidí škola přínos 
tohoto kroku. 
 
2. Dále bychom rádi paní Faltýnkovou jako vedoucí školní jídelny požádali o zhodnocení 
naplnění očekávaných přínosů ze zavedení čipů na výdej obědů. Padl dotaz, zda proběhly 
od nového roku nějaké změny v jídelníčku stran sladkých/bezmasých a masitých jídel (v 
kontextu změn předpokládaných od září 2025, viz. zápis ze schůzky důvěrníků 03.10.2024). 
Rádi bychom požádali o informaci o změnách v přípravě jídelníčků a jídel jako takových, v 
rámci diskuze padlo několik podnětů na zhoršení kvality jídel v posledních měsících poté, co 
bylo zaznamenáno naopak výrazné zlepšení po nástupu nové vedoucí školní jídelny. 
 
3. Aktualizace stavu řešení školního psychologa. 
 
4. Škola na žádost důvěrníků doplnila na svůj web informace o využití školní tělocvičny. Rádi 
bychom požádali o komentář k některým zde uvedeným informacím, rozporům v 
dokumentech a bližší informace ke skutečnému využití tělocvičny. Dále bychom rádi 
vyjádření paní ředitelky k dodržování memoradna o spolupráci s TJ Sokol Soběšice co se 
týká možnosti využívat tělocvičnu školy. 
 
5. Ze strany školy dostali rodiče informace o přípravě projektu Erasmus+. Rádi bychom paní 
Wessels požádali o shrnutí aktuálních informací tak, aby každá třída nedostala jinou jejich 
část. Dále by nás zajímalo, jaký je důvod aktuálního plánu návštěvy školy na Slovensku a 
jaký je očekávaný přínos této akce pro žáky školy. Byli bychom rádi za zvážení jiných návrhů 
ze strany rodičů, jak realizovat tento projekt s výraznějšími benefity pro jeho účastníky z řad 
žáků. 
 



6. S ohledem primárně na aktuální 5. ročníky ale i proběhlé logické olympiády bychom rádi 
požádali o bližší informace o tom kdo a jak plánuje účast žáků, speciálně tu povinnou  na 
podobných soutěžích a olympiádách a jak je při jejich výběru zohledněn vliv na přijímací 
zkoušky na druhý stupeň ZŠ na jiných školách, případně víceletých gymnáziích. Co se týká 
logické olympiády, neproběhlo žádné následné vyhodnocení ze strany školy, pokud ta 
nějaké výsledky obdržela.  
 
Přílohy: Vyjádření paní Zanettiové k bodům schůzky 
 
Vypracoval: Tomáš Kašpárek 
Verifikoval: Marie Vyskočilová, Lenka Lerchová, Lenka Kuti, Jakub Pokorný–Zdražil 


